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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare 
måndagen den 27 februari 2023

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 15-35
2 Simon Johansson M JA §§ 15-35
3 Irma Görtz S JA §§ 15-35
4 Annette Sjöö S JA §§ 15-35
5 Magnus Cato S JA §§ 15-35
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 15-35
7 Olle Vikmång S JA §§ 15-35
8 Sara Perlman V JA §§ 15-35
9 Elin Melander V JA §§ 15-35
10 Marine Brunius V JA §§ 15-35
11 Nicklas Lundström V JA §§ 15-35
12 Niclas Clarén KD JA §§ 15-35
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 15-35
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 15-35
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 15-35
16 Sophia Jarl M JA §§ 15-35
17 Ingrid Cassel M JA §§ 15-35
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 15-35
19 Said Nison M JA §§ 15-35
20 Inger Petersson S JA §§ 15-35
21 Claes Nöid S JA §§ 15-35

22 Marie-Louise Jonander S
Nej Maj Kalwa (S) 

§§ 15-35
23 Andreas Bohlin S JA §§ 15-35
24

Marcus Posada V

Nej Emma 
Wahlström (V) 
§§ 15-35

25 Marie Matsson V JA §§ 15-35
26 Annika Kaiser V JA §§ 15-35
27 Tobias Holmberg V JA §§ 15-35
28 Simone Öhrn KD JA §§ 15-35
29

Juno Blom L

Nej Evelina Nejdemo 
Glad (L) §§ 15-
35

30 Monica Holtstad L JA §§ 15-35
31 Reidar Svedahl L JA §§ 15-35
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

32

Patrik Palm M

JA §§ 15-17, 19 Christina 
Blomqvist (M) 
§§ 18, 20-35

33 Olle Connman Ek M JA §§ 15-35
34

Joanna Sjölander M

Nej Eva-Britt 
Passmark (M) 
§§ 15-35

35 Christer Frey M JA §§ 15-35
36 Senad Mutic S JA §§ 15-35
37

Kikki Liljeblad S
JA §§ 15-17, 19 Sara Stolt (S) 

§§ 18, 20-35
38 Henrik Pryssgård S JA §§ 15-35
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 15-35
40

Per Ziljat S
Nej Lena Lundman 

(S) §§ 15-35
41 Christian Widlund C JA §§ 15-35
42 Alexandra Asp C JA §§ 15-35
43 Kay Andersson C JA §§ 15-35
44 Markus Åkerman C JA §§ 15-35
45 Fredrik Bergqvist L JA §§ 15-35
46

Annelie Johansson SD
Nej Peter Pöllä (SD), 

§§ 15-35
47 Clara Aranda SD JA §§ 15-35
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 15-35
49 Lena Hernqvist M JA §§ 15-35
50 Päivi Johansson M JA §§ 15-35
51

Per Helgesson M

JA §§ 15-35 Kerstin 
Nordenberg (M) 
§§ 15-35

52
Charlize Ertaz M

Nej Juris Irschs (M) 
§§ 15-35

53 Göran Färm S JA §§ 15-35
54 Willy Flores S JA §§ 15-35
55 Louise Malmström S JA §§ 15-35
56 Alexander Winge S JA §§ 15-35
57 Jessica Svensson S JA §§ 15-35
58 Robert Nordman MP JA §§ 15-35
59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 15-35
60 Hedda Ottesen MP JA §§ 15-35
61 Linda Nilsson SD JA §§ 15-35
62 Zack Jacobsson SD JA §§ 15-35
63 Stefan Bergström SD JA §§ 15-35
64 Benny Sellborn SD JA §§ 15-35
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

65 Florian Aranda SD JA §§ 15-35
66 Filip Morell M JA §§ 15-35
67

Pär Österlund M

Nej Marcus 
Fägerstrand (M) 
§§ 15-35

68 Carina Melefors M JA §§ 15-35
69

Anders Magnusson M
Nej Conny Passmark 

(M) §§ 15-35
70 Ingela Ekberg S JA §§ 15-35
71 Joel Brånäs S JA §§ 15-35
72

Lena Wass S
JA §§ 15-35 Jörgen Drott (S) 

§§ 15-35
73 Mats Nilsson S JA §§ 15-35
74 Håkan Pettersson S JA §§ 15-35
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 15-35
76

Daniella Mårtensson SD
Nej Kiran Qureshi 

(SD) §§ 15-35
77 Thomas Svensson SD JA §§ 15-35
78 Erik Johansson SD JA §§ 15-35
79

Linus Gistedt SD

JA §§ 15-del av 
29

Tomas Johansson 
(SD) §§ del av 
29-35

80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 15-35
81 Jonny Modigh SD JA §§ 15-35
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 15-35
83 Ned Wallin M JA §§ 15-35
84

Åke Bjerselius M
Nej Criss Hagfeldt 

(M) §§ 15-35
85 Anders Boqvist M JA §§ 15-35

Närvarande ersättare ej tjänstgörande 

Ersättare Parti
Jeanette Södervall Thorn M
Anna Edebo C
Lina Cederlöf Lundgren C
Alexander Nejdemo L
Jonathan Stillman KD
Ulla Lundström KD
Tobias Sved S
Patrick Lindahl S
Paola Valdes Sala S
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Tim Björklund S
Anna-Lena Pettersson S
Lars Ellmark S
Seydi Barkarmo S
Lottie Broman V
Nathalie Theander V
Christel Andersson MP
Jan Thilander MP



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(67)

2023-02-27
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 15 Informationsärende

Information om cybersäkerhetsincidenten i Norrköpings kommun
Anna Drotz, digitaliseringsdirektör vid kommunstyrelsens kontor, 
informerar om cybersäkerhetsincidenten. Anna informerar om slutsatser från 
forensisk analys, lärdomar och det fortsatta arbetet. 

Vid informationsärendet yttrar sig Eva-Britt Sjöberg (KD), Göran Färm (S), 
Sophia Jarl (M), Fredrik Bergqvist (L) och Jenny Lisiderius (KD). 
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§ 16 Information från kommunrevisionen
KS 2023/0027

Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen.

Beskrivning av ärendet
Kommunens revisorer har vid sitt sammanträde fastställt följande 
revisionsgranskning, dessa biläggs handlingarna till 
kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-27.

Grundläggande granskning tekniska nämnden samt kommunstyrelsens.

Kommunrevisionens ordförande Maud Ohlén (S) informerar 
kommunfullmäktige om genomförd granskning. 

___________________________________
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§ 17 Program för Norra Himmelstalund inom 
Himmelstalund i Norrköping
KS 2023/0009

Beslut
Kommunfullmäktige godkänner program för norra Himmelstalund inom 
Himmelstalund i Norrköping.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Ingemar Hillerströms (MP) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
från Miljöpartiet.  

Mot beslutet att avslå att-sats tre i Ingemar Hillerströms (MP) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
från Vänsterpartiet. 

Sammanfattning
Syftet med programmet är att ge en helhetsbild över hur norra 
Himmelstalund ska utvecklas till en levande och hållbar stadsdel väl 
integrerad med övriga staden. Förslaget innebär i stora drag att en ny 
stadsdel byggs upp i norra Himmelstalund som ska koppla an till 
Norrköpings centrala delar och bli en förlängning av staden. 

Stadsdelen kommer att byggas ut i etapper och programområdet 
kommer att delas in i flera olika detaljplaner. 

Investeringar kommer att behövas för att genomföra programförslaget, 
såsom till exempel nya gång- och cykelvägar, gator, torg, lekplatser med 
mera. Kommunen finansierar detta genom intäkter från markförsäljning, 
exploateringsbidrag från byggherrar inom området samt kommunala 
investeringsmedel vid större infrastruktursatsningar, till exempel 
ombyggnation av Finspångsvägen och ny bro över Motala ström. 
Programmet föreslår en flytt av befintligt ställverk inom 
programområdet. Fortsatt dialog om detta behöver ske med E.ON 
energidistribution AB.
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Beskrivning av ärendet

Syfte och bakgrund
Syftet med programmet är att ta ett helhetsgrepp på ett större 
omvandlingsområde. Målet är en stadsdel där bostäder, kontor och 
service blandas med verksamheter som är förenliga med en levande 
innerstadsdel. Ett genomförande enligt programmet innebär cirka 3000 - 
4000 bostäder, nya torg, nya gator, parker och utveckling av 
odlingslotter. 
Himmelstalund ska vara en attraktiv plats att bo på. 

Skogen och fältet planeras att utvecklas med bland annat nya 
promenadstråk, lekmiljöer, utsiktsplatser med mera. 

Dessa bitar bidrar tillsammans för att utveckla norra Himmelstalund 
som boendemiljö och besöksmål.

Programområdet för norra Himmelstalund är beläget i västra delen av 
Norrköping. Ytan mäter cirka 100 hektar och begränsas av E4:an i 
väster, Fiskebyvägen och Finspångsvägen i norr, Riksvägen i öster och 
Motala ström i söder, se figur 1 och 2.

Figur 1. Kartan ovan visar programområdets läge i Norrköping. Karta: Norrköpings 
kommun
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Figur 2. Bilden visar programområdet markerat med en röd linje. 
Karta: Norrköpings kommun.

Programförslag 
Programförslaget syftar till att beskriva mål och visioner för en 
utveckling och utbyggnad av norra Himmelstalund, vilket främst görs 
utifrån de satta riktlinjer och strategier som finns i översiktsplanen. 
Genom att utgå från, och sedan jobba vidare på, befintliga strukturer 
presenteras här ett 
ramverk för till exempel olika typer av infrastruktur, bebyggelse och 
grönstruktur för norra Himmelstalund. Programmet beskriver 
förutsättningarna för platsen som sedan ligger till grund för kommande 
detaljplaner inom området.

Samråd
Den 17 juni till och med den 13 augusti 2020 var program för norra 
Himmelstalund ute på samråd. Samrådet genomfördes på tre olika sätt. 
Tipspromenad, 3D-visualisering på webben och samråd via de 
traditionella planhandlingarna.

I övrigt har samråd skett genom remissförfarande med de berörda samt 
med statliga och kommunala instanser.

Efter samrådet har en miljökonsekvensbeskrivning tagits fram som var 
på samråd den 13 december 2021 till och med den 7 februari 2022. 
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Syftet med miljökonsekvensbeskrivningen är att klarlägga vilka aspekter 
som bedöms ge upphov till en betydande miljöpåverkan i de detaljplaner 
som ska upprättas med stöd av programmet. 

Det finns en samrådsredogörelse som hanterar inkomna synpunkter 
under programmets samråd 2020. Det finns även en bilaga till 
samrådsredogörelsen för programmet som hanterar synpunkter och svar 
som inkom under tipspromenad och digitala verktyg där allmänheten 
tyckte till. De synpunkter som inkom under 
miljökonsekvensbeskrivningens samråd under 2021 har hanterats i en 
separat samrådsredogörelse.

Översiktsplan
I Översiktsplan för staden från 2017 är norra Himmelstalund utpekat 
som ett av stadens 47 utvecklingsområden. I översiktsplanen framhålls 
områdets läge, invid Himmelstalundsfältet men ändå nära stadskärnan. 
På kort och medellång sikt föreslår översiktsplanen att norra 
Himmelstalund ska prioriteras för verksamheter. På längre sikt ser 
kommunen att området utvecklas för stadsbebyggelse med en tät 
blandad bebyggelse av stads- och centrumkaraktär. Inom området bör 
också service i form av förskola, skola, särskilda boenden och 
äldrebostäder, samt verksamheter förenliga med bostäder, planeras och 
byggas. 

Programmet överensstämmer med översiktsplanens intentioner.

Ekonomiska konsekvenser
Stora investeringar kommer att behövas för att genomföra 
programförslaget, bland annat för ny infrastruktur och allmän plats men 
även markförvärv och utbyggnad av kommunal service såsom barn- och 
äldreomsorg. Kommunen finansierar detta genom intäkter från mark-
försäljning och exploateringsbidrag från byggherrar inom området. Vid 
större infrastruktursatsningar, till exempel ombyggnation av Finspångs-
vägen och ny bro över Motala ström och Riksvägen krävs det att 
kommunala investeringsmedel äskas.

Kostnader som uppstår för byggherrarna inom den egna kvartersmarken, 
till exempel marksanering och ledningsflytt, finansieras av respektive 
byggherre.

En grov kalkyl för inkomster och utgifter har tagits fram för 
programförslaget. I takt med detaljplaneläggning av området kommer 
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noggrannare kalkyler att tas fram. Exploateringskalkylen har ett 
beräknat positivt netto.

Det omvandlade program-området, som är välintegrerat med den 
befintliga staden, har alla möjligheter att ge positiva upplevelser och ett 
ekonomiskt tillskott till kommunen och dess medborgare.

Yrkanden
Ingemar Hillerström (MP) yrkar bifall till ändringsyrkande enligt nedan.

- att programmet revideras med kvarter som inte är mindre än 
Innerstadens.
- att det slås fast att hushöjden för bostäder i området inte får 
överstiga fem våningar.
- att kolonilottsområdet antingen fredas på nuvarande plats eller vid 
flytt fortsatt har som lägst samma areal och tillåter samma typ av 
byggnader som nu gäller

Stefan Bergström (SD) yrkar med instämmande av Florian Aranda (SD), 
Jenny Lisiderius (KD), Christian Widlund (C) och Reidar Svedahl (L) 
bifall till liggande förslag från kommunstyrelsen.

Nicklas Lundström (V) yrkar bifall till Ingemar Hillerströms (MP) 
yrkande gällande att-sats tre. 

Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig även 
Hedda Ottesen (MP), Robert Nordman (MP) och Ned Wallin (M). 

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut.

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen. 

___________________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (K. Gunnarsson, A. Amrén) 
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§ 18 Bolagsordning för Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB
KS 2022/1301

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer bolagsordning för Triangeln 15 i 
Norrköping Fastighets AB.

Sammanfattning
Samhällsplaneringsnämnden beslutade den 17 juni 2021 § 114 att 
förvärva fastigheterna Triangeln 10, 11 och 15 genom förvärv av två 
stycken aktiebolag enligt nedan. 

Aktiebolaget Triangeln 11 AB org. nr 559176-1357 som är lagfaren 
ägare till fastigheten Triangeln 11 och enligt köpeavtal ägare till 
Triangeln 10. Aktiebolaget Triangeln 15 i Norrköping Fastighets AB 
559169-2164 som är lagfaren ägare till fastigheten Triangeln 15. 

Tillträde till aktiebolaget har skett den 31 oktober 2022.

Fastigheten Triangeln 15 är i dag fullt uthyrd till E.ON Fastigheten 
hanteras i dag i det kommunägda bolaget Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB. Fastigheten kommer att ingå i detaljplanearbetet för 
Triangelkvarteret och planläggas för nya funktioner i befintliga 
byggnader.

En intern utredning gällande framtida hantering av bolaget Triangeln 15 
i Norrköping Fastighets AB kommer att pågå parallellt med 
detaljplanearbetet. Då bolaget kommer att vara i kommunal ägo över en 
tid framåt behöver en ny bolagsordning beslutas.

Beskrivning av ärendet
Norrköpings kommun har den 12 maj 2017 tecknat avtal med E.ON 
Värme Sverige AB, E.ON Elnät Sverige AB och E.ON Fastigheter AB. 
Avtalet godkändes av Kommunfullmäktige den 19 juni 2017 § 110 i 
ärende KS 2017/0740.

Avtalet är rubricerat att gälla avseende vissa fastigheter och reglerar ett 
flertal fastighetsfrågor som berör parterna. I avtalet ges en rätt för 
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kommunen att erhålla och utlösa option för fastigheterna Triangeln 10, 
Triangeln 11 och Triangeln 15 kallade ”Triangelfastigheterna”.

Genom beslut i Kommunfullmäktige den 15 februari 2021 § 15 i ärende 
KS 2020/1235 påkallade kommunen optionen och gav i uppdrag till 
samhällsplaneringsnämnden att fullfölja processen med förvärv av 
fastigheterna via två stycken aktieöverlåtelseavtal. 

Fastighetsvärdet på samtliga tre fastigheter har bedömts utifrån två 
oberoende värderingar till 175 miljoner kronor som har utgjort ingående 
fastighetsvärde i bolagen.

Aktiebolaget Triangeln 11 AB org. nr 559176-1357 är lagfaren ägare till 
fastigheten Triangeln 11 och enligt köpeavtal ägare till Triangeln 10.

Aktiebolaget Triangeln 15 i Norrköping Fastighets AB 559169-2164 är 
lagfaren ägare till fastigheten Triangeln 15.

Förvärvet av fastigheterna har genomförts via förvärv av ovanstående 
två bolag genom beslut i Samhällsplaneringsnämnden den 17 juni 2021 
§ 114.

Ett exploateringsprojekt har startats för Triangelkvarteret och ett 
detaljplanearbete ska starta upp inom kort. 

Fastigheterna Triangeln 10 och 11 är i dag utan hyresgäst och ska 
omvandlas med nya funktioner från industri till blandad 
stadsbebyggelse. En planläggning och utveckling av dessa fastigheter 
har av kommunen bedömts bäst kunna ske genom 
Samhällsbyggnadskontorets försorg och Samhällsplaneringsnämnden 
beslutade den 15 december 2022 att förvärva fastigheterna från det 
kommunägda bolaget Triangeln 11 AB. I samband med förvärvet är 
tanken att bolaget Triangeln 11 AB avvecklas och avregistreras.

Fastigheten Triangeln 15 är i dag fullt uthyrd till E.ON Fastigheten 
hanteras i dag i det kommunägda bolaget Triangeln 15 i Norrköping 
Fastighets AB. Bolaget har varit i kommunens ägo sedan den 31 oktober 
2022. Fastigheten kommer att ingå i detaljplanearbetet för 
Triangelkvarteret och planläggas för nya funktioner i befintliga 
byggnader.

En intern utredning gällande framtida hantering av bolaget Triangeln 15 
i Norrköping Fastighets AB kommer att pågå parallellt med 
detaljplanearbetet. Då bolaget kommer att vara i kommunal ägo under 
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en tid behöver en ny bolagsordning beslutas. Beroende på vad 
utredningen kommer fram till kan även ett ägardirektiv behöva beslutas. 
Till dess intern utredning är färdigställd kommer bolaget endast att 
hanteras administrativt av kommunen. 

Avvecklingsprocess avseende aktiebolaget Triangeln 11 AB kommer att 
påbörjas under första kvartalet 2023 och det bedöms därför inte 
föreligga behov av att fastställa ny bolagsordning för bolaget.

Ekonomiska konsekvenser
Bolagets löpande kostnader täcks av hyresintäkter. 

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (P. Olausson, G. Lindgren) 
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§ 19 Inrättande av utskott för civil beredskap
KS 2022/1311

Beslut
1. Kommunfullmäktige inrättar ett utskott under kommunstyrelsen för 
civil beredskap att verka under innevarande mandatperiod. 

2. Utskottet får uppdraget att hantera frågor som rör krisberedskap, civilt 
försvar samt säkerhetsskydd.

3. Utskottet får delegation att fatta beslut hänförliga till uppdraget, med 
den begränsning som framgår av 6 kap. 38 § kommunallagen, samt 
beslut om avtal och inköp som inte ryms inom kontorets delegation.

4. Kommunstyrelsen utser tre ledamöter, varav en utses till ordförande 
och en till vice ordförande. Ledamöterna ska vara kommunalråd eller 
oppositionsråd samt inplaceras i säkerhetsklass.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Maria Sayeler Behnams (S) 
tilläggsyrkande reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och 
tjänstgörande ersättare från Socialdemokraterna, Miljöpartiet, 
Vänsterpartiet och Centerpartiet. 

Mot beslutet och till förmån för Nicklas Lundströms (V) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

Beskrivning av ärendet
Anna Selander, t.f. kommundirektör, och Henrik Walgeborg, stadsjurist 
vid kommunstyrelsens kontor, föredrar ärendet för kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsen har tidigare beslutat att ge kommunstyrelsens kontor i 
uppdrag att närmare utforma förslag på arbetsformer, uppgifter, 
sammansättning, syfte och mål för ett forum för beredskapsfrågor.

Kommunstyrelsen har tidigare även beslutat att ge kommunstyrelsens 
kontor i uppdrag att säkerhetspröva de förtroendevalda som kan komma 
att hantera säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter i sitt uppdrag. 
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Mot bakgrund av detta föreslås att ett utskott för civil beredskap inrättas 
för hantering av frågor som rör krisberedskap, civilt försvar samt 
säkerhetsskydd. Samtliga ledamöter i utskottet inplaceras i 
säkerhetsklass för att möjliggöra att utskottet ska kunna ta del av 
säkerhetsskyddsklassificerad information samt för att utskottet ska 
kunna delta i säkerhetskänslig verksamhet.

Ett ökat behov av krisberedskap och civilt försvar

Återuppbyggnad av totalförsvaret

Det säkerhetspolitiska omvärldsläget har kraftigt försämrats under flera 
år. Rysslands invasion av Ukraina den 24 februari 2022 är av ett slag 
och omfång som Europa inte upplevt sedan andra världskriget. 
Rysslands agerande innebär ett strukturellt och långsiktigt kraftigt 
försämrat säkerhetspolitiskt läge i Europa. Sveriges ansökan om NATO-
medlemskap samt sabotaget mot gasledningen Nord Stream är 
ytterligare exempel på händelser som resulterat i ett ökat behov av att 
stärka beredskapen mot antagonistiska hot, både på kort och på lång 
sikt.

Nationellt görs nu historiskt stora satsningar på totalförsvaret. Sveriges 
förmåga att hantera höjd beredskap, och ytterst krig, behöver ökas 
betydligt. För kommunerna, som är en av de viktigaste 
samhällsaktörerna inom den civila delen av totalförsvaret, innebär det nu 
att planeringstakten behöver ökas. 

Kommunernas samhällsviktiga verksamheter måste beakta 
totalförsvarsperspektivet redan i vardagen. En krigsorganisation behöver 
skapas och nyckelfunktioner ska krigsplaceras. Investeringar är 
nödvändiga för att verksamheterna ska kunna bedrivas även under 
omfattande samhällsstörningar och ytterst under väpnat angrepp och 
krig.

Krisberedskap för fredstida händelser
Utöver hoten mot Sveriges yttre säkerhet behöver beredskapen för 
olyckor, samhällsstörningar och naturhändelser öka. 

Klimatförändringarna leder till ökad översvämningsrisk kring sjöar och 
vattendrag. Risken för ras och jordskred bedöms också öka. Tillgången 
till dricksvatten liksom vattnets kvalitet kommer att påverkas av 
förändrade nederbördsmönster. Energisystemet kommer att utsättas för 
större påfrestningar, särskilt av extrema väderhändelser.
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Samhället effektiviseras alltmer genom den snabba digitaliseringen, 
privatisering av viktiga samhällsfunktioner, just in time-leveranser och 
minskad lagerhållning av livsmedel och andra förnödenheter. 
Effektiviseringar leder samtidigt till ökad känslighet för störningar. 
Avbrott i exempelvis IT-system eller elförsörjning leder snabbt till 
omfattande konsekvenser för kommunens verksamheter och för 
kommuninnevånarna. Dessa sårbarheter behöver minskas och en 
beredskap måste finnas i syfte att kunna upprätthålla verksamhet på en 
acceptabel nivå under alla omständigheter.

Kommunens ansvar
Norrköpings kommun bedriver ett stort antal samhällsviktiga 
verksamheter. Verksamheterna består bland annat av äldreboenden, 
skolor, sociala insatser, dricksvattenförsörjning, renhållning, hamn och 
flygplats. Dessa samhällsviktiga verksamheter måste upprätthållas under 
vardag och normalläge, men också under samhällsstörningar, 
krissituationer och ytterst under krigsförhållanden.

Kommunen har ett omfattande ansvar för alla som vistas i kommunen. 
Trygghetspunkter och nödbespisning kan behöva upprättas för de mest 
sårbara grupperna. Informationen från kommunen till invånarna måste 
upprätthållas, men också förmågan för invånare att larma eller kontakta 
kommunen under pågående kris eller krig.

Kommunens krisledning behöver vara robust nog att fungera även vid 
mycket omfattande och allvarliga händelser. Ledning och 
kommunikation är vitalt för hantering av alla typer av händelser. 
Kommunledningen måste upprätthållas även när större delen av 
kommunen är utslagen, exempelvis vid omfattande elavbrott eller 
allvarliga störningar i internet- eller telefonitjänster.

Under höjd beredskap är Försvarsmakten beroende av stöd från det 
civila samhället. Kommunen kan behöva stödja Försvarsmakten med 
exempelvis dricksvattenförsörjning, förläggning eller drivmedel. En stor 
del av denna samverkan omfattas av sekretess och uppgifterna bedöms i 
de allra flesta fall som säkerhetsskyddsklassificerade, vilket kräver att 
deltagarna är säkerhetsprövade.

Ett utskott för civil beredskap 

Syfte 

Kommunerna är en viktig samhällsaktör och har ett omfattande ansvar 
för uppgifter inom krisberedskap och civilt försvar. Sedan flera år har 
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planeringsarbetet inom dessa områden kraftfullt ökat. Den återupptagna 
totalförsvarsplaneringen, skogsbränderna år 2014 och 2018, terrordåden 
i Stockholm, pandemin samt det senaste årets kraftigt försämrade 
omvärldsläge är exempel på händelser som gett beredskapsfrågorna ett 
ökat fokus. Kommunen behöver prioritera och fastställa vilken 
ambitionsnivå kommunen ska upprätthålla gällande beredskap för 
sådana händelser, både utifrån de krav lagstiftningen ställer men också 
med beaktande av tillgängliga resurser. 

Den politiska ledningen behöver känna till risker och hot men även 
verksamheternas sårbarheter och eventuella brister i kommunens 
beredskap. Att minska sårbarheter och brister kommer kräva att olika 
investeringar genomförs. Totalförsvarsplaneringen sker i samverkan 
med bland annat andra kommuner, Länsstyrelsen, Försvarsmakten och 
andra statliga myndigheter. Planeringen omfattas ofta av sekretess vilket 
kräver särskilda skyddsåtgärder enligt säkerhetsskyddslagen, där berörd 
personal behöver ha genomgått en säkerhetsprövning för att kunna delta. 
Ärenden som innehåller sekretessbelagda uppgifter, samt i vissa fall 
säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter, måste kunna hanteras i den 
politiska beslutsprocessen.

Uppdrag

Utskottet för civil beredskap skall på kommunstyrelsens vägnar stödja, 
samordna, följa upp och utvärdera kommunens insatser inom 
beredskapsområdet. Utskottet för civil beredskap skall svara för 
beredning och beslut av ärenden som rör krisberedskap, civilt försvar 
och säkerhetsskydd. Det kan exempelvis avse investeringar som rör 
beredskapshöjande åtgärder, utformningen av kommunens 
krigsorganisation eller säkerhetsskyddsåtgärder. 

Övriga säkerhetsfrågor som rör exempelvis trygghetsarbete, 
brottsförebyggande insatser eller räddningstjänst ingår inte i utskottets 
ansvarsområde. Utskottet har heller inte någon funktion under en 
pågående händelse, till skillnad från krisledningsutskottet som utgör 
kommunens krisledningsnämnd under extraordinära händelser.

Säkerhetsprövning

Säkerhetskänslig verksamhet och säkerhetsskyddsklassificerade 
uppgifter

Säkerhetsprövning ska utföras av de personer som i sin tjänsteutövning, 
eller på annat sätt, kommer att delta i säkerhetskänslig verksamhet. Vad 
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som utgör säkerhetskänslig verksamhet framgår av 
säkerhetsskyddslagen (2018:585), SSL. Begreppet avser sådant som rör 
Sveriges säkerhet eller som omfattas av ett för Sverige förpliktande 
internationellt åtagande om säkerhetsskydd. Det kan exempelvis avse 
deltagande i totalförsvarsövningar tillsammans med andra myndigheter 
och tillträde till skyddsobjekt. 

Vidare ska den som hanterar säkerhetsskyddsklassificerade uppgifter 
säkerhetsprövas i den utsträckning som framgår av SSL. I kommunens 
verksamhet kan det t.ex. avse uppgifter som rör sårbarheter i 
kommunens samhällsviktiga verksamheter, kommunens ledning under 
kris och krig, kritisk infrastruktur gällande el-, dricksvatten- eller IT-
försörjning. Det kan också avse uppgifter om vidtagna 
beredskapsåtgärder eller investeringsbehov för sådana åtgärder, 
samverkan med andra samhällsaktörer gällande verksamhet under höjd 
beredskap samt utvärderingar av övningar eller skarpa händelser.

Säkerhetsprövning av förtroendevalda

Av 3 kap. 1 § SSL framgår att ledamöter av kommunfullmäktige inte 
omfattas av reglerna kring säkerhetsprövning. Det är en följd av att 
ledamoten är folkvald och därför inte ska prövas för utövandet av det 
uppdraget. Om däremot ledamoten också är vald till ett särskilt uppdrag, 
t.ex. i en nämnd, så anses inte det ske inom ramen för det politiska 
uppdraget i egentlig mening och säkerhetsprövning ska därmed utföras 
om det behövs för att utföra av uppdraget. Utskottet för civil beredskap 
kan komma att delta i säkerhetskänslig verksamhet samt hantera 
säkerhetsskyddsklassificerad information och ledamöterna behöver 
därför genomgå säkerhetsprövning. 

Syftet med säkerhetsprövningen är att klarlägga om personen kan antas 
vara lojal med de intressen som ska skyddas och i övrigt pålitlig ur 
säkerhetssynpunkt. Vidare ska eventuella sårbarheter klargöras som 
skulle kunna göra att personen hamnar i en utsatt situation och blir 
sårbar för yttre påtryckningar.

En verksamhetsutövare ska pröva behovet av säkerhetsprövning noga 
och inte placera personal eller uppdrag i säkerhetsklass om behovet av 
säkerhetsskydd kan tillgodoses på annat sätt, t.ex. genom organisation 
eller fysiskt skydd. Genom att införa ett utskott för civil beredskap 
bedöms kommunen ha organiserat verksamheten i enlighet med 
lagstiftningen och samtidigt tillgodosett behovet av ett effektiv forum 
för hantering av dessa frågor.
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Ekonomiska konsekvenser
Utskottet föreslås bestå av heltidsarvoderade kommunalråd och 
oppositionsråd. Inrättandet av utskottet kommer därför inte generera 
någon kostnad i form av sammanträdesarvoden. 

Yrkanden
Maria Sayeler Behnam (S) yrkar med instämmande av Robert Nordman 
(MP), Nicklas Lundström (V) och Christian Widlund (C) bifall till 
tilläggsyrkande i beslutspunkt fyra enligt nedan. 

Kommunstyrelsen utser tre ledamöter och två ersättare, varav en 
ledamot utses till ordförande och en ledamot till vice ordförande. 
Ledamöter och ersättare ska vara kommunalråd eller oppositionsråd, 
vara desamma som i krisledningsutskottet samt inplaceras i 
säkerhetsklass.

Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Florian Aranda (SD) avslag 
till Maria Sayeler Behnams (S) tilläggsyrkande. 

Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Christopher Jarnvall (SD), 
Florian Aranda (SD), Kiran Qureshi (SD), Christian Widlund (C) och 
Ned Wallin (M) bifall till liggande förslag från kommunstyrelsen. 

Nicklas Lundström (V) yrkar med instämmande av Maria Sayeler 
Behnam (S) och Robert Nordman (MP) bifall till tilläggsyrkande enligt 
nedan. 

1. Tillägg i slutet av meningen i beslutspunkt 2: 

när de inte tas av hela kommunstyrelsen.

2. Ny punkt 5: 

Hela kommunstyrelsen inklusive ersättare ska säkerhetsprövas 
och inplaceras i säkerhetsklass.

Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Florian Aranda (SD) avslag 
till Nicklas Lundströms (V) tilläggsyrkande. 

Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig även Patrik 
Palm (M), Olle Vikmång (S) och Göran Färm (S). 
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Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger ett förslag till beslut från kommunstyrelsen, ett 
tilläggsyrkande från Maria Sayeler Behnam (S) samt ett tilläggsyrkande 
från Nicklas Lundström (V). Beslut fattas punkt för punkt. 

Beslutspunkt 1

Ordföranden ställer först propositon gällande beslutspunkt 1 och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen. 

Beslutspunkt 2

Ordföranden ställer proposition gällande beslutspunkt 2 genom att ställa 
liggande förslag från kommunstyrelsen mot tilläggsyrkande från Nicklas 
Lundström (V). Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen. 

Votering begärs. 

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande 
förslag från kommunstyrelsen trycker på grön knapp (JA). Ledamöter 
som röstar på bifall till tilläggsyrkandet trycker på röd knapp (NEJ). 
Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).

Omröstningen utfaller med 49 röster om att bifalla liggande förslag från 
kommunstyrelsen och 36 röster om att bifalla tilläggsyrkandet. Ingen 
ledamot avstod från att rösta. Hur var och en har röstat framgår av 
voteringsbilaga 19a. 

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla beslutspunkt 2 i 
enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen. 

Beslutspunkt 3 

Ordföranden ställer proposition gällande beslutspunkt 3 och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen. 

Beslutspunkt 4

Ordföranden ställer proposition gällande beslutspunkt 4 genom att ställa 
liggande förslag från kommunstyrelsen mot tilläggsyrkande från Maria 
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Sayeler Behnam (S). Ordföranden finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen. 

Votering begärs. 

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande 
förslag från kommunstyrelsen trycker på grön knapp (JA). Ledamöter 
som röstar på bifall till tilläggsyrkandet trycker på röd knapp (NEJ). 
Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).

Omröstningen utfaller med 45 röster om att bifalla liggande förslag från 
kommunstyrelsen och 40 röster om att bifalla tilläggsyrkandet. Ingen 
ledamot avstod från att rösta. Hur var och en har röstat framgår av 
voteringsbilaga 19b. 

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla beslutspunkt 4 i 
enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen. 

Beslutspunkt 5

Ordföranden ställer därefter proposition gällande tilläggsyrkandet om en 
ny beslutspunkt 5, till vilket Nicklas Lundström (V) med flera yrkat 
bifall och Sophia Jarl (M) med flera yrkat avslag. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige avslår 
tilläggsyrkandet. 

Votering begärs. 

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att avslå 
tilläggsyrkandet trycker på grön knapp (JA). Ledamöter som röstar på 
bifall till tilläggsyrkandet trycker på röd knapp (NEJ). Ledamöter som 
avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).

Omröstningen utfaller med 49 röster om att avslå tilläggsyrkandet och 
36 röster om att bifalla tilläggsyrkandet. Ingen ledamot avstod från att 
rösta. Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga 19c. 

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att avslå Nicklas 
Lundströms (V) tilläggsyrkande avseende en ny beslutspunkt 5. 

___________________________________
Sänt till: 
Kommunstyrelsens kontor (F. Nestor, H. Walgeborg)
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Voteringsbilaga 19a

Inrättande av utskott för civil beredskap
Votering gällande beslutspunkt 2

Ja   49 
Nej   36 
Avstår  r  Avstår 0 
Frånvarande 0
Totalt   85 

Följande personer har röstat: Ja 
Evelina Nejdemo Glad (L), Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Conny 
Passmark (M), Kerstin Nordenberg (M), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs 
(M), Kiran Qureshi(SD), Eva-Britt Passmark (M), Marcus Fägerstrand 
(M), Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl(M), Ingrid Cassel (M), Roger 
Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Simone Öhrn (KD), 
Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said 
Nison (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn 
(SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), Lena Hernqvist 
(M), Päivi Johansson (M), Kay Andersson (C), Markus Åkerman (C), 
Alexandra Asp (C), Zack Jacobsson (SD), Stefan Bergström (SD), 
Florian Aranda (SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Christian 
Widlund (C), Linda Nilsson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik 
Johansson (SD), Linus Gistedt (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny 
Modigh (SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Anders Boqvist 
(M), Simon Johansson (M). 

Följande personer har röstat: Nej 
Maj Kalwa (S), Inger Petersson (S), Emma Wahlström (V), Lena 
Lundman (S), Annette Sjöö (S), Jörgen Drott (S), Andreas Bohlin (S), 
Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Ann-
Christine Nordqvist (S), Sara Perlman (V), Nicklas Lundström (V), Irma 
Görtz (S), Claes Nöid (S), Magnus Cato (S), Marie Matsson (V), Annika 
Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Senad Mutic (S), Kikki Liljeblad (S), 
Göran Färm (S), Åsa Sköldestig (S), Ingemar Hillerström (MP), Hedda 
Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander 
Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Ingela Ekberg 
(S), Joel Brånäs (S), Mats Nilsson (S).
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Voteringsbilaga 19b

Inrättande av utskott för civil beredskap
Votering gällande beslutspunkt 4

Ja   45 
Nej   40 
Avstår  r  Avstår 0 
Frånvarande 0
Totalt   85

Följande personer har röstat: Ja 
Evelina Nejdemo Glad (L), Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Conny 
Passmark (M), Kerstin Nordenberg (M), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs 
(M), Eva-Britt Passmark (M), Kiran Qureshi(SD), Marcus Fägerstrand 
(M), Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger 
Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Simone Öhrn (KD), 
Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said 
Nison (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn 
(SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), Lena Hernqvist 
(M), Päivi Johansson (M), Zack Jacobsson (SD), Stefan Bergström 
(SD), Florian Aranda (SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), 
Linda Nilsson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik Johansson (SD), 
Linus Gistedt (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie 
Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Anders Boqvist (M), Simon Johansson 
(M). 

Följande personer har röstat: Nej 
Maj Kalwa (S), Inger Petersson (S), Emma Wahlström (V), Lena 
Lundman (S), Annette Sjöö (S), Jörgen Drott (S), Andreas Bohlin (S), 
Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Ann-
Christine Nordqvist (S), Sara Perlman (V), Nicklas Lundström (V), Irma 
Görtz (S), Claes Nöid (S), Magnus Cato (S), Marie Matsson (V), Annika 
Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Senad Mutic (S), Kikki Liljeblad (S), 
Göran Färm (S), Åsa Sköldestig (S), Ingemar Hillerström (MP), Hedda 
Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander 
Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), KayAndersson 
(C), Markus Åkerman (C), Alexandra Asp (C), Ingela Ekberg (S), Joel 
Brånäs (S), Mats Nilsson (S), Christian Widlund (C). 
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Voteringsbilaga 19c

Inrättande av utskott för civil beredskap
Votering gällande ny beslutspunkt 5

Ja   49 
Nej   36 
Avstår  r  Avstår 0 
Frånvarande 0
Totalt   85

Följande personer har röstat: Ja 
Evelina Nejdemo Glad (L), Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Conny 
Passmark (M), Kerstin Nordenberg (M), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs 
(M), Kiran Qureshi(SD), Eva-Britt Passmark (M), Marcus Fägerstrand 
(M), Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl(M), Ingrid Cassel (M), Roger 
Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Simone Öhrn (KD), 
Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said 
Nison (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn 
(SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), Lena Hernqvist 
(M), Päivi Johansson (M), Kay Andersson (C), Markus Åkerman (C), 
Alexandra Asp (C), Zack Jacobsson (SD), Stefan Bergström (SD), 
Florian Aranda(SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Christian 
Widlund (C), Linda Nilsson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik 
Johansson (SD), Linus Gistedt (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny 
Modigh (SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Anders Boqvist 
(M), Simon Johansson (M). 

Följande personer har röstat: Nej 
Maj Kalwa (S), Inger Petersson (S), Emma Wahlström (V), Lena 
Lundman (S), Annette Sjöö (S), Jörgen Drott (S), Andreas Bohlin (S), 
Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Ann-
Christine Nordqvist (S), Sara Perlman (V), Nicklas Lundström (V), Irma 
Görtz (S), Claes Nöid (S), Magnus Cato (S), Marie Matsson (V), Annika 
Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Senad Mutic(S), Kikki Liljeblad (S), 
Göran Färm (S), Åsa Sköldestig (S), Ingemar Hillerström (MP), Hedda 
Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander 
Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Ingela Ekberg 
(S), Joel Brånäs (S), Mats Nilsson (S).
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§ 20 Aktualisering av riktlinje för ökad träbyggnation i 
Norrköpings kommun
KS 2022/0353

Beslut
1. Kommunfullmäktige godkänner uppföljningen av Riktlinje för en 
ökad träbyggnation i Norrköpings kommun. 

2. Kommunfullmäktige antar den aktualiserade Riktlinjen för en ökad 
träbyggnation i Norrköpings kommun.

Sammanfattning
Norrköpings kommuns Riktlinje för en ökad träbyggnation i 
Norrköpings kommun har följts upp. Uppföljningen visar att det skett en 
ökning av antalet kvadratmeter samt antal lägenheter i trä som byggts 
under mandatperioden. Även antalet byggherrar som byggt i trä har 
ökat. Andelen träbyggnation jämfört med den totala byggnationen i 
Norrköping 2019-2021 ligger på 25,6 procent. En översyn av riktlinjen 
har också gjorts för att se över eventuellt behov av revidering. Med en 
mindre uppdatering under avsnittet Byggande i Norrköping bedöms 
riktlinjen vara aktuell.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige antog 2020 Riktlinje för ökad träbyggnation i 
Norrköpings kommun. Syftet med riktlinjen är att öka intresset och 
underlätta för ett ökat träbaserat byggande i kommunen och på så vis 
bidra till en minskad klimatpåverkan från byggande. Kommunen har i 
sina olika roller som byggherre, markägare, planerare och 
näringslivsutvecklare stora möjligheter att kunna bidra till en ökad 
träbyggnation. Vid nybyggnationer av Norrköpings kommun prövas 
exempelvis alltid trä som byggnadsmaterial. Kommunen har under 2021 
genomfört en riktad marktilldelningstävling gällande trähus på kvarteret 
Fugan i Sandtorp. Det pågår också just nu två stycken tävlingar gällande 
framtidens innovativa och hållbara bostäder. Kommunen har i dessa 
tävlingar inte styrt byggande just mot trä men troligtvis kommer många 
av aktörerna att föreslå trästomme för att minska sin klimatpåverkan. 

I slutet av varje mandatperiod ska riktlinjen aktualiseras och i samband 
med detta följas upp utifrån följande fyra punkter:
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 Antal kvadratmeter i trä som årligen byggts i kommunen. 

 Antal kvadratmeter i trä som årligen byggts av Norrköpings 
kommun som var dessa är lokaliserade. 

 Antal lägenheter i trä som byggts under mandatperioden 

 Andel byggande i trä totalt under mandatperioden.

Uppföljning 
Uppföljning av de tre första uppföljningspunkterna har skett genom att 
samla in data dels utifrån en enkät som skickades ut till byggherrar i 
kommunen och dels genom underlag från bygglov på 
samhällsbyggnadskontoret. Sammanställningen visar att antalet 
byggherrar som byggt i trä har ökat från två stycken till fem stycken 
mellan 2019-2022. Även antalet kvadratmeter samt antal lägenheter i trä 
har ökat under mandatperioden. Under 2020 var det en generell nedgång 
i byggandet i Norrköping för att därefter öka igen. 

När det gäller kommunens eget byggande färdigställdes två objekt både 
2019 och 2020 för att sedan öka till fyra objekt både 2021 och 2022. En 
trolig utveckling för kommande år är att träbyggandet generellt kommer 
att öka i Norrköping. 

När det gäller den fjärde uppföljningspunkten om andel byggande i trä 
jämfört med totalt antal byggande under mandatperioden har SCB´s 
(Statistiska Centralbyrån) statistik kring färdigställda bostadslägenheter i 
nybyggda hus använts. Statistiken visar att det under perioden 2019-
2021 var 25,6 procent av det totala byggandet i Norrköping som var 
träbaserat. 

I tabellen på nästa sida visas antal kvadratmeter samt antal lägenheter 
som byggts i trä av respektive byggherre fördelat per år under 
mandatperioden. Den nedre delen av tabellen visar antal kvadratmeter i 
trä som kommunen själv har byggt per år under mandatperioden samt 
var dessa är lokaliserade.

Aktualisering 
I samband med uppföljningen av riktlinjen har även en översyn av 
aktualiteten gjorts, se bilaga. Då riktlinjen ganska nyligen antogs 
föreligger inget behov av en revidering. Däremot föreslås följande 
uppdateringar:
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 en justering i riktlinjens inledning avseende hänvisningen till 
kommunens övergripande mål 2019-2022 

 en uppdaterad text avseende andra stycket i avsnitt Byggande i 
Norrköping

Ekonomiska konsekvenser
Uppföljningen och aktualiseringen av Riktlinje för en ökad 
träbyggnation i Norrköpings kommun medför inga ekonomiska 
konsekvenser för kommunen.

Uppföljning Antal kvm i trä (BTA) samt antal lägenheter per år
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Yrkanden
Stefan Bergström (SD) yrkar med instämmande av Nicklas Lundström 
(V) bifall till liggande förslag från kommunstyrelsen.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger endast ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen. 

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (K. Faxér)
Samhällsbyggnadskontoret (P. Kempe, J. Mases, S. Källman)
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§ 21 Utökat verksamhetsområde - del av Kullerstad 2:3
KS 2023/0039

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade 
verksamhetsområde i del av Kullerstad 2:3 för: 

1) Vatten 
2) Spillvatten 
3) Dagvatten gata 
4) Dagvatten fastighet 

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten- spill och 
dagvattennätet. Enligt dessa fyra beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten-, dag- och spillvatten till att omfatta 
fastigheter enligt bifogade bilagor.

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet 
innefattar. Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas 
anläggningsavgift finansieras av Nodra AB.
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___________________________________
Sänt till: 
Nodra AB
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§ 22 Utökat verksamhetsområde - del av Risängen 2:3
KS 2023/0044

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade 
verksamhetsområde i del av Risängen 2:3 för: 

1) Vatten 
2) Spillvatten 
3) Dagvatten gata

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten- och 
spillvattennätet. Enligt dessa tre beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten gata till att 
omfatta del av fastighet enligt bifogade bilagor.

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet 
innefattar. Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas 
anläggningsavgift finansieras av Nodra AB.
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___________________________________
Sänt till: 
Nodra AB

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 35(67)

2023-02-27
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 23 Utökat verksamhetsområde - Kullerstads - Åby, 
område 1
KS 2023/0046

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade 
verksamhetsområde i Kullerstads-Åby för: 

1) Vatten 
2) Spillvatten 
3) Dagvatten gata 
4) Dagvatten fastighet 

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten-, dag- och 
spillvattennätet. Enligt dessa fyra beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten-, dag- och spillvatten till att omfatta 
fastigheter enligt bifogade bilagor.

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet 
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innefattar. Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas 
anläggningsavgift finansieras av Nodra AB. 

___________________________________
Sänt till:
Nodra AB
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§ 24 Utökat verksamhetsområde - Smedby 6:1
KS 2023/0048

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade 
verksamhetsområde i Smedby 6:1 för: 

1) Vatten
2) Spillvatten
3) Dagvatten gata
4) Dagvatten fastighet 

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten-, dag- och 
spillvattennätet. Enligt dessa fyra beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten-, dag- och spillvatten till att omfatta 
fastigheter enligt bifogade bilagor.

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet 
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innefattar. Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas 
anläggningsavgift finansieras av Nodra AB

___________________________________
Sänt till:
Nodra AB
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§ 25 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter
KS 2023/0025

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Inga frågor har inkommit till dagens sammanträde.

___________________________________
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§ 26 Interpellation från Nicklas Lundström (V) om att reda 
ut IT-skandalen
KS 2023/0236

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Nicklas Lundström (V) lämnade den 13 februari interpellation om att 
reda ut IT-skandalen, bilaga § 26a. 

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar 
interpellationen, bilaga § 26b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Christopher Jarnvall (SD). 

___________________________________
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Bilaga § 26a

Interpellation om att reda ut IT-skandalen
Vi är många som läst NT:s skakande reportage om IT-skandalen som 
uppdagas 2019. Reportaget ger en fördjupad och mänskligare bild av det 
som hände. Det blir också väldigt tydligt att polisutredningen lämnade 
mycket i övrigt att önska och sannolikt var huvudanledningen till att 
inga åtal väcktes mot den tidigare digitaliseringsdirektören. 

Vi vet att kommunen sannolikt förlorade minst 30 miljoner kronor på de 
mycket tveksamma upphandlingar som gjordes. Det handlar om 
skattebetalarnas pengar som borde ha gått till vår välfärd och är därför 
oerhört allvarligt. När det gäller misstänkt brottslighet, särskilt inom 
välfärden, måste vi inom lagens ramar agera så tufft vi kan för att få 
tillbaka skattepengarna och göra det glasklart att välfärdsbrott inte 
tolereras i Norrköping. 

Min uppfattning är att säkerhetsavdelningen gjorde ett utmärkt arbete 
när man tog fram ett mycket detaljerat underlag och överlämnade till 
rättsväsendet. Mycket arbete är redan nedlagt från kommunens sida och 
om en överprövning leder till rättegång kan i bästa fall en del av 
Norrköpingsbornas pengar återfås. 

Därför vill jag veta: 

Har något underlag tagits fram inom kommunen kring hur mycket en 
överprövningsprocess skulle kosta för vår del? 

Finns det några möjligheter att Borgerlig samverkan och 
Sverigedemokraterna skulle ställa sig bakom en överprövning ? 

Nicklas Lundström
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Bilaga § 26b

Svar på interpellation av Nicklas Lundström (V) om att reda 
ut IT-skandalen  

Inledning
Interpellationen ställer frågor kring efterspelet av de missförhållanden 
som uppdagades inom främst digitaliseringsavdelningen under 2019. 
Det gjordes ett antal granskningar av händelserna och internt inom 
förvaltningen gjordes ett gediget arbeta att säkerställa material och 
underlag för en eventuellt rättslig prövning. En extern part, KPMG, 
utredde ett antal frågeställningar och även den kommunala revisionen 
genomförde en granskning. Konkurrensverket genomförde en tillsyn 
utifrån Lagen om offentlig upphandling. Sammantaget är IT-härvan väl 
belyst och allt material har åklagaren haft tillgång till i sin bedömning. 

Frågeställningar
Har något underlag tagits fram inom kommunen kring hur mycket en 
överprövningsprocess skulle kosta för vår del? 

Själva överprövningen är inte förknippad med någon annan kostnad än 
vad det kostar att skriva ut själva ansökningsformuläret och skicka det 
till åklagarmyndigheten. Däremot kan det uppstå kostnader om 
kommunen väljer att göra ytterligare egna undersökningar för att 
tillföra prövningen nya underlag. 

Finns det några möjligheter att Borgerlig samverkan och 
Sverigedemokraterna skulle ställa sig bakom en överprövning?

Utgångspunkten är att det bör finnas tydliga skäl till att begära en 
överprövning. Rättsväsendet har gjort en prövning om det föreligger 
skäl för åtal men valt att inte gå vidare i rättsprocessen. När 
Norrköpings kommun fick besked om att förundersökningen lades ner 
gjordes inte bedömningen att åklagare agerat felaktigt. Åklagaren har 
motiverat sitt ställningstagande utifrån ett flertal aspekter och det kan 
vara rimligt att ha en tilltro till att beslutet är välgrundat. 
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Interpellanten hänvisar till lokalmedias reportage om IT-skandalen men 
det framkommer inga nya fakta i just reportaget. Dock kan det finnas 
anledning för Norrköpings kommun att titta på detta ännu en gång – 
inte minst utifrån ett medborgarperspektiv. Det åligger ett ansvar på 
den politiska ledningen att gemensamma skattemedel hanteras korrekt 
och både säkerställa rättsliga prövningar och intern styrning och 
ledning. Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna är öppna för att 
pröva frågan om det framkommer hållbara skäl för att lägga ytterligare 
resurser på denna härva. 

Sophia Jarl M
Kommunstyrelsens ordförande
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§ 27 Interpellation från Christian Widlund (C) om framtida 
planer för Hemgården
KS 2023/0233

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Christian Widlund (C) lämnade den 13 februari interpellation om 
framtida planer för Hemgården, bilaga § 27a. 

Reidar Svedahl (L), kommunalråd, besvarar interpellationen, bilaga § 
27b. 

___________________________________
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Bilaga § 27a

Interpellation om Hemgården 
I december tog kommunfullmäktige beslut om att flytta ansvaret för all 
kulturverksamhet som tidigare hanterats av Kommunstyrelsen till att 
hanteras av kultur och fritidsnämnden. Som en del av det beslutet låg 
även bidrag som föreningen Hemgården tidigare har fått. Efter samtal 
mellan föreningen Hemgården och kultur- och fritidskontoret har 
beslutats att Norrköpings kommun tar över driften och ansvaret för 
uthyrningen av lokalerna i Hemgården från och med årsskiftet 
2022/2023 för att säkerställa att de verksamheter som bedrivs i lokalerna 
ska kunna fortsätta utan störningar. 

I Hemgården hålls kurser i sång och dans, konsthantverk och matlagning 
bland annat, och många föreningar har sin samlingsplats där. Det går 
också att hyra lokaler för sammankomster, allt från kulturevenemang till 
årsmöten och syjuntor. Under 2023 ska skolmuseet flytta in i lokaler i 
Hemgården. 

Många föreningar som hyr lokaler i Hemgården känner sig oroliga över 
framtiden. Kommer kommunen att höja hyran för föreningarna så att 
färre föreningar får möjlighet att hyra in sig där? 

Borgerlig samverkan som sedan oktober 2022 styr i kommunen 
tillsammans med Sverigedemokraterna, har startat en översyn av 
kommunens kulturverksamheter, där man från det nya styrets håll 
poängterar att kulturverksamhet inte självklart ska bedrivas i kommunal 
regi. Som exempel kan nämnas att man har startat en utredning över 
möjligheterna att sälja konsert och kongresshuset Louis De Geer och 
dess verksamhet till privata aktörer. 

Med anledning av detta undrar vi i Centerpartiet vad Borgerlig 
samverkan har för tankar med att ta över driften av Hemgården, från att 
ha varit föreningsdrivet till att bli kommundriven verksamhet. 

Vi vill därför ställa följande fråga till ansvarigt kommunalråd: 
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Hur ser borgerlig samverkans framtida planer för verksamheten på 
Hemgården ut? 

Är det borgerlig samverkans intention att Hemgården ska fortsätta 
drivas i kommunal regi? 

Är det borgerlig samverkans mening att hyran för lokalerna ska höjas 
för de föreningar som hyr in sig för sin verksamhet i Hemgården? 

Norrköping 2023-02-13 

Christian Widlund (C) 
Oppositionsråd
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Bilaga § 27b

Svar på interpellation av Christian Widlund (C) om 
Hemgården 
Frågeställning 

- Hur ser borgerlig samverkans framtida planer för verksamheten på 
Hemgården ut? 

- Är det borgerlig samverkans intention att Hemgården ska fortsätta 
drivas i kommunal regi? 

- Är det borgerlig samverkans mening att hyran för lokalerna ska höjas 
för de föreningar som hyr in sig för sin verksamhet i Hemgården? 

Respons 

Interpellanten lyfter upp Hemgården och undrar vad Borgerlig 
samverkan har för uttänkt plan för verksamheten framåt. Borgerlig 
samverkan har inte satt några nya riktlinjer eller uppdrag för 
verksamhetens utformning. För att få en tydlig struktur i kommunens 
verksamhet så har däremot Borgerlig samverkan valt att ändra ansvaret 
från Kommunstyrelsen till Kultur och fritidsnämnden så att fler 
budgetposter hamnar under mer korrekt förvaltning. . Framtida planer 
för Hemgården och dess verksamhet är därmed tillhörande nämnds 
ansvarsområde. För 2023 föreligger inga ändrade hyresnivåer eller andra 
villkor jämfört med tidigare år. 

Reidar Svedahl 
Kommunalråd
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§ 28 Interpellation Alexander Winge (S) om att möta en 
lågkonjunktur
KS 2023/0242

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Alexander Winge (S) lämnade den 13 februari interpellation om att möta 
en lågkonjunktur, bilaga § 28a. 

Eva-Britt Sjöberg (KD), ordförande i kompetensförsörjningsnämnden, 
besvarar interpellationen, bilaga § 28b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Sophia Jarl (M), Olle Vikmång (S), 
Ned Wallin (M), Roger Eklund-Åkesson (M) och Stefan Bergström 
(SD). 

___________________________________
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Bilaga § 28a

Interpellation om att möta en lågkonjunktur
Sverige och därmed också Norrköping är på väg in i en lågkonjunktur. 
Vi ser redan nu effekterna av det på flera plan. Dels påverkas hushållens 
köpkraft med högre inflation och stigande räntor och dels har vi i närtid 
haft ett par större konkurser. Läget riskerar att bli än mer allvarligt vilket 
ställer krav på kommunen att agera själv eller tillsammans med andra 
aktörer som exempelvis arbetsförmedlingen. 

Via media har vi fått del av borgerlighetens strategi när vi nu ska ta oss 
an och vända utvecklingen. Det enda jag lyckats spåra är att ni vill vidta 
åtgärder för att rädda företag. Det är bra, rentav mycket bra, men den 
fråga vi behöver ställa oss är om det räcker. Samtidigt som det vidtas 
åtgärder för att rädda företag kommer människor att bli utan arbete kan 
man läsa att stödet till landets folkhögskolor minskar markant. 
Folkbildningen i allmänhet och Marieborgs folkhögskola i synnerhet har 
en lång tradition att få de människor som står längst från 
arbetsmarknaden vidare i studier eller arbete. Det är något vi borde 
värna snarare än strypa. 

En del av detta är naturligtvis nationell politik, inte minst stöd till 
företag, men vi kan göra mycket lokalt. I Socialdemokraternas budget 
för i år har vi tagit höjd för att möta den utveckling vi nu ser framför oss 
och har budgeterat 10 miljoner kronor mer än majoriteten till utbildning 
och arbetsmarknadsinsatser. Det gör vi därför att människor kommer ha 
ett behov av att ställa om och utbilda sig mot andra yrken eller bygga på 
den kompetens man har. Vi gör det därför att människor ska kunna ta de 
jobb som skapas. 

Vi behöver med andra ord ha en strategi på plats med flera delar. Dels 
bör vi göra vad vi kan för att stötta företag att utvecklas även i en 
lågkonjunktur men vi behöver också se till att det finns Norrköpingsbor 
som kan ta de jobb som skapas. Det kan vi exempelvis göra genom att 
tillse att det finns utbildningar som passar alla och att de riktar sig mot 
de jobb som skapas. 
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Jag känner en viss oro för hur regeringen men även majoriteten i 
Norrköping agerar och kommer agera för att möta detta. Om vi inte nu 
tar höjd för att möta lågkonjunkturen riskerar vi att helt tappa bort den 
positiva utveckling Norrköping har med allt förre arbetslösa. Dessutom 
skulle det innebära både högre arbetslöshet och fler långtidsarbetslösa. 

Därför undrar jag hur den nya kommunledningen tänker sig arbeta för 
att motverka effekterna av lågkonjunkturen för den Norrköpingsbo som 
blir utan arbete.

Alexander Winge (S), 2 vice ordförande i 
kompetensförsörjningsnämnden

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 51(67)

2023-02-27
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Bilaga § 28b

Svar på interpellation av Alexander Winge (S) om att möta en 
lågkonjunktur
Sverige står inför svårigheter som är tuffare än på länge. Därför är det 
viktigt att vi från Norrköpings kommuns sida gör vad som är möjligt för 
oss för att ge stöd och lindring till våra företagare och medborgare som 
drabbas. Det handlar även om att jobba förebyggande och minska 
konsekvenserna av en lågkonjunktur. 

Olika insatser behöver ske på flera plan för att nå så långt som möjligt. 
Nedan kommer några exempel på vad som sker i kommunen under 
Borglig Samverkan ledning: 

Näringslivsavdelningen är aktiv med att ge råd och stöd till företag som 
riskerar att hamna i problem. Vidare har Bygg o miljönämnden har gett 
anstånd till företagare med avgifter för bland annat alkoholtillstånd, 
livsmedelstillstånd, miljö- och hälsoskydd för att ge näringslivet andrum 
över sommaren och hösten. Borgerlig Samverkan jobbar dessutom för 
att ändra upphandlingskrav för att förenkla inköp av fler lokalt 
producerade produkter som i sin tur gynnar det lokala näringslivet.

Kompetensförsörjningskontoret och Näringslivsavdelningen har ett nära 
samarbete för att bli ännu bättre på att möta företags behov av personal. 
Vi jobbar gemensamt för att kunna ge skräddarsydda utbildningar och 
reviderar just nu överenskommelse med Arbetsförmedlingen. 
Tillsammans med Näringslivsavdelningen och branscher samarbetar vi 
också för att kunna öka antalet Yrkeshögskoleutbildningar. 
Kompetensförsörjningskontoret tillsätter extra personal inom enheten 
Budget och skultrådgivning för att kunna stötta enskilda och familjer i 
behov av hjälp av stöd i dessa frågor. 

Interpellanten lyfter folkhögskolornas betydelse. Under pandemin fick 
folkhögskolorna tillfälliga extra statliga medel till sin verksamhet. Detta 
gav dem möjlighet att för en tid utöka sin verksamhet. Nu är pandemin 
över och därför kvarstår helt logiskt inte dessa extra medel. Det är alltså 
inte en neddragning utan en återgång till hur det var innan pandemin. 
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Med det sagt är möjligheten att studera på folkhögskola en viktig del i 
utbildningsutbudet. Kompetensförsörjningsnämnden upphandlade under 
förra året folkhögskoleplatser för att kunna erbjuda en kompletterande 
studieform till de som behöver det. Gällande kompletterande utbildning 
och insatser för exempelvis språksvaga individer, individer med kort 
eller ingen utbildningsbakgrund och individer som inte nått upp till 
målen inom SFI. Målgruppen är således heterogen men bedöms ha ett 
gemensamt behov av den typen av pedagogik och metodik som 
folkhögskola kan erbjuda. Folkuniversitetet vann den upphandlingen. 
Noteras kan att Marieborgs folkhögskola valde att inte delta i 
upphandlingen. 

Den coachande arbetsmetod som används inom ekonomiskt bistånd sedan 
några år tillbaka har hjälpt många från beroende av försörjningsstöd till 
egen försörjning. Antal hushåll har minskat med ca 25 % på 4 år och i 
kronor ca 90 miljoner. Detta arbete kommer att fortsätta för att stötta ännu 
fler personer att kunna ta steg till egen försörjning. Verksamheten arbetar 
samtidigt systematiskt med att motverka nya långtidsberoende genom vid 
nyansökan arbeta med vägar till egen försörjning. Det har gjort att färre 
blir långtidsberoende av försörjningsstöd. 

Vi startar under våren också en ny enhet med arbetsmarknadsinsatser för 
att få fler personer som uppbär försörjningsstöd att komma i aktivitet 
som för dem närmare anställningsbarhet. 

Inom vuxenutbildningen startar inom kort flera 
kombinationsutbildningar. Yrkesutbildningar som kan läsas tillsammans 
med SFI, det som genom åren kallats ”Yrkes-SFI”. Dessa är inom barn 
och fritid, bygg och anläggning, industriteknik samt restaurang och 
livsmedel. Samtliga utbildningar som upphandlades gjordes ett förarbete 
kring för att säkerställa ett utbildningsutbud som motsvarar arbetslivets 
efterfrågan. 

Sammanfattningsvis så kommer vi att fortsätta att arbeta med de vägar 
vi hittills sett vara framgångsrika och med breddade möjligheter till 
studier och arbetsmarknadsinsatser samt stöd till företag och enskilda. 

Kommunens olika verksamheter ska vara en möjliggörare för företag 
och den enskilda människan som är i behov av stöd. Norrköping är en 
fantastisk kommun att bo och leva i, med goda förutsättningar att 
fortsätta i positiv utveckling. Det ska vi tillsammans fortsätta jobba för. 

Eva-Britt Sjöberg Ordförande i Kompetensförsörjningsnämnden
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§ 29 Interpellation från Robert Nordman (MP) om SFI 
(svenska för invandrare) för ukrainska flyktingar som 
omfattas av massflyktsdirektivet
KS 2023/0189

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Robert Nordman (MP) lämnade den 7 februari interpellation om SFI för 
ukrainska flyktingar som omfattas av massflyktsdirektivet, bilaga § 29a. 

Eva-Britt Sjöberg (KD), ordförande i kompetensförsörjningsnämnden, 
besvarar interpellationen, bilaga § 29b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Elin Melander (V), Clara Aranda 
(SD), Reidar Svedahl (L), Ned Wallin (M), Christopher Jarnvall (SD) 
och Hedda Ottesen (MP). 

___________________________________
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Bilaga § 29a

Interpellation om SFI för ukrainska flyktingar
Torsdagen den 24 februari 2022 inledde den ryska diktaturen ett 
anfallskrig mot Ukraina. Vi ser än så länge inget slut på det kriget. 
Under våren fattades på EU-nivå beslut om Massflyktsdirektivet. 

I Norrköpings kommun finns ca 600 ukrainska flyktingar som får skydd 
här enligt Massflyktsdirektivet. De har idag inte samma rättigheter som 
andra som har uppehållstillstånd här, trots att det uttrycks tydligt i 
Massflyktsdirektivet att diskriminering inte får förekomma. 

En fördel är att de som får skydd här enligt Massflyktsdirektivet har rätt 
att arbeta, men många har svårt att få arbete. En avgörande orsak till 
detta är att de i regel inte kan svenska. 

En av bristerna i Sveriges implementering av Massflyktsdirektivet är att 
flyktingarna som får skydd här enligt detta direktiv inte har rätt till att 
delta i Svenska för invandrare (SFI). Visserligen får de delta i Svenska 
från dag ett, som folkhögskolor och studieförbund ordnar. 

Resurserna till Svenska från dag ett var länge otillräckliga för att möta 
efterfrågan och med de neddragningar av budget för folkhögskolor som 
Tidöregeringen beslutat om finns ytterligare skäl för oro. 
Svenskinlärningen hos de ukrainska flyktingarna skulle bli effektivare 
och mer långsiktigt tryggad om även Svenska för invandrare (sfi) 
öppnades upp för dem. 

I väntan på att svenska staten förbättrar implementeringen av 
massflyktsdirektivet har några kommuner i Sverige tagit egna initiativ 
för att göra SFI tillgängligt för de ukrainska flyktingarna, till exempel 
Falkenberg, Sunne och Ystad. Falkenbergs kommun har sökt EUmedel 
genom svenska ESF (europeiska socialfonden), och blivit beviljade 2,3 
miljoner kr till integrationsprojektet sfi för ukrainska flyktingar. 
Verksamheter är igång och eleverna uppskattar det1 . 

Miljöpartiet i Norrköping menar att Norrköpings kommun bör ta intryck 
av Falkenbergs-, Sunne-, och Ystads kommuners insatser för att 
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effektivisera svenskinlärningen för de ukrainska flyktingarna så att de 
ökar sina möjligheter att få arbete här och därmed försörja sig själva, 
känna sig behövda, utvecklas positivt och trivas. Många ukrainska 
flyktingar är mycket kompetenta och välutbildade och skulle säkert 
finna arbeten där det saknas personal nu, t.ex inom sjukvården.

Vi vill därför ställa följande frågor: 

1) Kommer initiativ tas för att snarast öppna SFI för de som omfattas av 
massflyktsdirektivet? 

2) Om så sker, från när kommer det gälla? 

Robert Nordman (MP)

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 56(67)

2023-02-27
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Bilaga § 29b

Svar på interpellation av Robert Nordman (MP) om SFI för 
ukrainska flyktingar 

Frågeställning 
1) Kommer initiativ tas för att snarast öppna SFI för de som omfattas av 
massflyktsdirektivet? 

2) Om så sker, från när kommer det gälla? 

Respons 
Enligt Migrationsverkets mottagningssystem finns det 378 ukrainare i 
Norrköping som ansökt om eller fått uppehållstillstånd enligt 
massflyktsdirektivet och innehar därmed samma rättigheter som de som 
söker asyl i Sverige. Detta ger dem rätt till akut vård, arbete, visst 
ekonomiskt stöd samt möjlighet att delta i svenskundervisning som 
Migrationsverket ansvarar över och ”Svenska från dag ett”, som är en 
folkbildningsinsats bedriven av studieförbund och folkhögskolor. Barn 
och ungdomar som ansökt om eller fått uppehållstillstånd enligt 
massflyktsdirektivet har rätt att gå i förskola samt skola inom 
kommunen. 

Likt interpellanten anser Borgerlig Samverkan det vara bra att 
Massflyktsdirektivet ger ukrainare rätten att arbeta, men att bristfälliga 
svenskkunskaper kan bidra till försvårande att få anställning. Därför är 
vi positiva till de ovannämnda möjligheter som ges till ukrainare inom 
kommunen. Borgerlig Samverkan avser följa vad regeringen beslutar 
ska gälla för ukrainare med ansökan enligt massflyktsdirektivet i syfte 
att upprätthålla likabehandlingsprincipen. Borgerlig Samverkan ser 
dock, likt interpellanten, fördelar med att även de som omfattas av 
massflyktingdirektivet ges möjlighet till SFI och är förberedda om 
förändring sker på nationell nivå.

Eva-Britt Sjöberg
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§ 30 Interpellation från Robert Nordman (MP) om 
luftkvaliteten i innerstaden
KS 2023/0187

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Robert Nordman (MP) lämnade den 7 februari interpellation om 
luftkvaliteten i innerstaden, bilaga § 30a. 

Reidar Svedahl (L), ordförande i samhällsplaneringsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 30b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Hedda Ottesen (MP), Tobias 
Holmberg (V), Florian Aranda (SD), Reidar Svedahl (L), Markus 
Åkerman (C) och Christopher Jarnvall (SD). 

___________________________________
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Bilaga § 30a

Interpellation om luftkvaliteten i innerstaden

Beskrivning av ärendet 
Luftkvalitet i Norrköping som i andra städer har periodvis varit direkt 
farliga för vår hälsa. Efter ett par decenniers medvetna arbete har vi 
kommit ner till mer hanterabara, om än fortsatt bekymmersamma, 
nivåer. 

Det är dock idag en kombination av två faktorer som föranleder ett 
förnyat fokus på frågan:

1) En mer tätbebyggd innerstad i kombination med 

2) Borgerlig Samverkan och Sverigedemokraternas uttalade fokus på att 
utöka utrymme för bilar 

För PM10 är gränsvärdet för överskridande 50, och för NO2 är det 60. 
Bilderna härnedan hämtades den 31 januari från 
https://www.slb.nu/slbanalys/norrkoping/. Hittills i år har vi inte 
överskridit gränsvärden, men vi vet också att det brukar vara tidig vår 
som risken är som högst. 

Se KS 2023/0187-1 för bifogade bilder.

Dessa ögonblicksbilder, visade ovan, av vår luftmiljö väcker följande 
frågor: 1) Vilken beräkning tänker ni göra för att se hur mycket mer 
biltrafik innerstaden tål utan att vi får hälsoskadlig luftkvalitet? 2) Hur 
tänker ni skapa plats för fler träd och andra naturliga luftrenande inslag i 
de hårdast trafikerade gatorna?

Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 30b

Svar på interpellation av Robert Nordman (MP) om ren luft 

Inledning 
Interpellanten frågar i ställda interpellation hur kommunledningen 
Borgerlig Samverkan avser jobba för en god luftkvalité i kommunen. I 
interpellationen ställs följande frågor: 

1. ” Vilken beräkning tänker ni göra för att se hur mycket mer biltrafik 
innerstaden tål utan att vi får hälsoskadlig luftkvalitet?” 

2. ”Hur tänker ni skapa plats för fler träd och andra naturliga luftrenande 
inslag i de hårdast trafikerade gatorna?”

Fråga 1 
Mätningar för att se över luftkvaliteten i vår innerstad görs på platser där 
nivåerna förväntas vara som högst, i realtid och då det är värden av 
kväveoxid och partiklar som mäts. Dessa mätningar tar inte hänsyn till 
framtida förtätningar av staden utan endast hur väl kommunen lever upp 
till miljökvalitetsnormen. I samarbete med en konsult från SLB kommer 
det under våren tas fram en kartläggning med syftet att utreda 
spridningen av kväveoxider och partiklar inom kommunens luftrum. 
Kartläggningen baseras då på mängden trafik och utformning av 
byggnader i anslutning till gaturummet. Utöver de mätningar som görs 
så pågår ett arbete med dammbindning, främst under våren då det är en 
ökad risk för ogynnsamma värden.

Fråga 2
I och med ombyggnationen av Östra Promenaden men även på andra 
platser i staden så har utemiljön ett behov av ökade grönområden. 
Däremot är Östra Promenaden ett gott exempel på att fler träd 
planterades för att på lång sikt öka grönytan. Det jobbas kontinuerligt på 
samhällsbyggnadskontoret med att tillföra grönyta, vilket Borgerlig 
Samverkan tycker är bra. Den långsiktiga utvecklingen och planering för 
en hållbar stad med hälsosam miljö jobbas aktivt med i pågående ÖP-
process.
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Reidar Svedahl
Ordförande i samhällsplaneringsnämnden 

Se bifogad bild i KS 2023/0187-2.
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§ 31 Entledigande av Pär Österlund (M) från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/0305

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Pär Österlund (M) från uppdraget 

som ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser 
en ersättare efter Pär Österlund (M).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Pär Österlund (M) har den 23 februari lämnat in en begäran om att få bli 
entledigad från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och 
ersättare i kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Den entledigade
Länsstyrelsen
Troman

Justeras:

_________________________
Anna Sotkasiira Wik 

_________________________  _________________________
Ingrid Cassel    Sara Perlman
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§ 32 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 
KS 2023/0002

Beslut
1. Sophia Jarl (M) utses till ordförande i kommunstyrelsens 

samförvaltade stiftelser stiftelsen Sven och Ester samt Lars Magnus 
Trozelli stiftelse för mandatperioden 2023-2026.

2. Göran Lindgren utses till ordförande i East Sweden Bryssel AB för 
tiden 2023-05-01 och fram till och med 2024-04-30.

3. Pernilla Olausson utses till ledamot i East Sweden Bryssel AB för 
tiden 2023-05-01 och fram till och med 2024-04-30.

4. Tommy Jaensson utses till ledamot i East Sweden Bryssel AB för 
tiden för tiden 2023-05-01 och fram till och med 2024-04-30.

5. Lars Ellmark (S) entledigas från uppdraget som nämndeman i 
Norrköpings Tingsrätt.

6. Gunnar Asserhed (L) utses till god man enligt 
fastighetsbildningslagen för tiden fram till och med 2026-12-31.

7. Libbie Oxelblad (L) entledigas från uppdraget som ordförande i 
Kommittén för Lagergrenska fonden.

8. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Följande avsägelser har inkommit till dagens sammanträde:

Lars Ellmark (S) nämndeman i Norrköpings tingsrätt.

___________________________________
Sänt till:
De valda och entledigade
Norrköping Rådhus AB 
Troman
Norrköpings Tingsrätt
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Justeras: 

__________________________
Anna Sotkasiira Wik 

__________________________ __________________________
Ingrid Cassel    Sara Perlman
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§ 33 Delegation av rätten att besluta om medborgarförslag 
KS 2023/0128

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i 
nedanstående medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen 
överlåta rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen 
eller nämnderna. 
Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som ska besluta 
om medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för beslut.

Vid kommunfullmäktige 26 september 2022 beslutades det att 
medborgarförslag 03 och 04 som avser fritidsgårdar skulle vidare för 
hantering till kultur- och fritidsnämnden. Då kultur- och fritidsnämnden 
inte tar över ansvaret för fritidsgårdarna från utbildningsnämnden förens 
senare i år så tas nu medborgarförslagen tillbaka för hantering vid 
kommunfullmäktige.
Inkommande datum som står i rutan för medborgarförslag 03 och 04 är 
det datum som medborgarförslagen kom åter för hantering vid 
kommunfullmäktige. Ursprungligt inkommande datum för 
medborgarförslag nr 03 och nr 04 är 2022-08-27. 

Nr Ärende Förslag till beslutande organ

02 Medborgarförslag om 
parkering för rörelsehindrade 
i City

Inkom 2023-01-20

Samhällsplaneringsnämnden

03 Medborgarförslag om en 
fritidsgård i Smedby 

Inkom 2023-01-24

Utbildningsnämnden
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04 Medborgarförslag om en 
fritidsgård i Rambodal

Inkom 2023-01-24

Utbildningsnämnden

05 Medborgarförslag om att 
hålla träffpunkt och matsal 
öppen på helger

Inkom 2023-01-20

Vård- och omsorgsnämnden

06 Medborgarförslag för ett 
bevarande av Gubbens 
trädgård i Norrköping

Inkom 2023-01-20

Samhällsplaneringsnämnden

07 Medborgarförslag om 
hundrastgård i Björkalund

Inkom 2023-01-23

Samhällsplaneringsnämnden 

08 Medborgarförslag om 
säkerheten på lekpark i 
Björkalund

Inkom 2023-01-23

Samhällsplaneringsnämnden 
efter hörande av kultur- och 
fritidsnämnden

09 Medborgarförslag om 
hundrastgård i Skärblacka

Inkom 2023-01-28

Samhällsplaneringsnämnden

10 Medborgarförslag om hjälp 
för insekter

Inkom 2023-02-01

Samhällsplaneringsnämnden

___________________________________
Sänt till:
Berörda kontor
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§ 34 Anmälan av inkomna motioner till kommunfullmäktige
KS 2023/0031

Beslut

Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för vidare beredning. 

Beskrivning av ärendet
Följande motioner har inkommit till dagens sammanträde:

1. Motion av Robert Nordman, Hedda Ottesen och Ingemar 
Hillerström (alla MP) om integrerade solceller m.m.

2. Motion av Robert Nordman, Hedda Ottesen och Ingemar 
Hillerström (alla MP) om stödfunktion vid miljöprojekt. 

3. Motion av Elin Melander (V) om att alla ska ha råd med fritidshem. 

4. Motion av Maria Sayeler Behnam (S) om en gemensam antagning 
till grundskolan. 

___________________________________  
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§ 35 Rapporter med mera

Ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen, SoL, och enligt lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS – fjärde 
kvartalet 2022, vård- och omsorgskontoret
KS 2022/0584-7

Redovisning av det av kommunfullmäktige lämnade uppdraget 1.9 i 
budget för 2020
KS 2022/1206
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